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      	In France an important public program is being mounted to deconstruct the high-rise housing estates from the 1960s and 70s (demolition/reconstruction on a one-to-one basis), thus expressing a strong will to transform the image of the city.

At the same time an important deficit is observed of public housing, one which would, on the contrary, call for an increase and an acceleration in building terms.

In this context, we consider that demolition is aberrant and that transformation would permit one to respond to needs in a more economic, more effective and more qualitative way.

While today the high-rise estates present housing conditions that are more often than not unsatisfactory and inadequate, we are nevertheless convinced that a potential for quality remains associated with them.

More often than not the structural, geographic and spatial potential of these great buildings is a valuable point of departure for radically improving current housing conditions.

To offer flats that have twice the surface area and are bathed in natural light, to offer diversified, non-standard typologies, service and usage facilities, and to consider the quality of the interiors and the communal spaces as prior to urban quality are today's objectives.
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      	En France, un programme public important est engagé de déconstruction de grands ensembles de logements des années 60 à 70 (démolition-reconstruction : 1 pour 1), traduisant une forte volonté de transformer l'image des cités.

Dans le même temps, un déficit important de logements sociaux est constaté, qui nécessiterait au contraire une augmentation et une accélération de la construction.

Dans ce contexte, nous pensons que la démolition est aberrante et que la transformation permettrait de répondre aux besoins de façon plus économique, plus efficace et plus qualitative.

Bien que les grands ensembles offrent aujourd'hui des conditions d'habitation le plus souvent non satisfaisantes et inadéquates, nous sommes cependant convaincus qu’un potentiel de qualité y reste associé.

Les capacités structurelles, géographiques et spatiales de ces grandes constructions sont, le plus souvent, un point de départ  valable pour améliorer radicalement les conditions d'habitation actuelles.

Offrir des surfaces de logements 2 fois plus généreuses et baignées de lumière naturelle, offrir des typologies diversifiées et hors normes, des facilités de services et d’usages, considérer la qualité des intérieurs et des espaces communs  comme préalable à la qualité urbaine sont des objectifs contemporains. 
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